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صد و یکمین جلسه دوره چهارم هیئت رئیسه دانشگاه با تأکید بر 

توسعه فعالیت های بین المللی در بدنه دانشگاه، پیگیری ایجاد شعب 

بین الملل و گسترش زیرساخت های جذب دانشجویان خارجی در 

معاونت بین الملل برگزار شد.

در ابتدای این نشست که یکشنبه 27 دی 94 با حضور مدیران 

معاونت بین الملل و معاونان پردیس بین الملل دانشگاه برگزار شد، 

مشاور رییس دانشگاه در حوزه آکادمیک نیز گفت: تعامل هیئت رئیسه 

دانشگاه با معاونت ها، دانشکده ها و بیمارستان های زیرمجموعه با 

هدف ارائه گزارش سالیانه رئوس برنامه چهارساله صورت می گیرد.

دکتر فتوحی با بیان اینکه فرصت مذکور امکان تبادل دیدگاه ها و 

نقطه نظرات توسط حاضران را به وجود می آورد، افزود: همچنین 

مهم ترین پیشنهاد های و دغدغه های ریاست دانشگاه جمع بندی و 

در اختیار واحد مربوطه قرار می گیرد.

وی افزود: هم اکنون پیگیری پیشرفت برنامه ها به صورت سه ماهه 

در دستور کار قرار دارد.

Á آنچه توانسته ایم، لطف خدا بوده است
دکتر عرب خردمند نیز ضمن خیرمقدم به هیئت رئیسه دانشگاه 

برگزاری جلسه هیئت رئیسه دانشگاه در واحدهای مختلف دانشگاه

جلسه هیئت رئیسه دانشگاه در معاونت بین الملل 
برگزار شد
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تصریح کرد: خوشبختانه در حوزه معاونت بین الملل بدنه تشکیلاتی 

به شدت فعال هستند و همکاران ما بسیار پرشور آینده فعالیت های 

بین المللی را دنبال می کنند.

وی با تقدیر از همکاری و همراهی هیئت رئیسه دانشگاه در پیشبرد 

اهداف بین المللی سازی، گفت: بی شک آنچه تاکنون انجام شده 

از لطف بی شائبه خداوند است.

واحدهای  بین الملل گزارش عملکرد  معاونت  ادامه، مدیران  در 

خود را در سال 93 بیان کردند.

Á  فعالیت های معاونت بین الهلل از افتخارات
دانشگاه است

رییـس دانشـگاه، هـم در ایـن نشسـت همزمانـی این جلسـه با 

آغـاز اجـرای برجـام را بـه فـال نیـک گرفـت و گفت: بـا اجرای 

برجـام وارد فضـای بـاز بین المللـی می شـویم و دانشـگاه علـوم 

پزشـکی تهـران نیز ثابـت کرده که پتانسـیل خوبی بـرای ورود 

به حـوزه بین المللـی دارد.

وی معاونت بین الملل را حوزه ای فعال و اثرگذار و دکتر خردمند 

را نمونه ای بارز از یک مدیر دانشـگاهی با تعلق سـازمانی فراوان 

دانسـت و گفـت: نقطه قـوت دیگر ایشـان، توانایـی به کارگیری 

بهینه از ظرفیت های انسـانی است.

دکتـر جعفریـان افـزود: بـا گذشـت دو سـال از آغـاز فعالیـت 

معاونـت بین الملـل، حـدود 300 و انـدی دانشـجوی خارجـی 

جـذب کرده ایـم و بنـا را بـر ایـن نهادیـم کـه تـا پایـان سـال 

97، تعـداد ایـن دانشـجویان را به هـزار تن برسـانیم. در همین 

راسـتا، در حـال کاهـش ظرفیت دانشـجویان ایرانـی تحصیلات 

تکمیلی هسـتیم.

وی از برگـزاری جلسـه ای بـا محـور بین المللی سـازی خبر داد 

و گفـت: در ایـن جلسـه، تکالیـف و وضعیـت سـایر واحدهـای 

دانشـگاه در ارتبـاط بـا بین المللـی سـازی روشـن خواهد شـد. 

در ایـن میـان، معاونـت بین الملـل نیز بایـد تعیین کنـد که در 

چـه اموری به صـورت نمادیـن )Logestic( و در چه بخش هایی 

به صـورت مسـتقیم وارد عمـل خواهد شـد.

دکتر جعفریان در ادامه در ارتباط با ایجاد دانشکده در کشورهای 

مختلـف توصیه هایـی کـرد و افزود: ایـن کار باید در کشـورهایی 

انجام شـود که برای دانشـگاه ارزش افـزوده ایجاد کند.

وی با اشاره به پراکندگی سایت های انگلیسی زبان بیمارستان ها و 

دانشـکده های مختلف، بر ایجاد یک سایت یکپارچه انگلیسی زبان 

در دانشگاه تأکید کرد و گفت: در حال حاضر، سایت انگلیسی زبان 

معاونـت بین الملل موجود اسـت ولی باید تمهیداتی فراهم شـود 

که این سـایت پاسـخگوی همه سـؤالات و نیازهای دانشـجویان 
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خارجی در ارتباط با دانشکده ها و سایر امور باشد.

 )Contact Person( دکتر جعفریان وجود شـخص ارتباط دهنده

را از نیازهـای مهـم دانشـگاه بـرای جـذب دانشـجویان خارجی 

دانسـت و گفـت: ایـن شـخص بایـد به صـورت آنلایـن و بـروز 

توانایـی پاسـخ دهی بـه سـؤالات دانشـجویان خارجی را داشـته 

باشـد و نیـاز بـه چنیـن فـردی امـری کلیدی اسـت کـه اگر به 

آن توجـه نکنیـم، ارتباطاتمـان در سـطح بین المللـی بـه جایی 

نخواهد رسـید.

 )Quality( رییس دانشـگاه با تأکید بر اهمیت توجـه به کیفیت

در تربیـت دانشـجویان خارجـی گفت: توجه به این مسـئله باید 

بـه شـکلی باشـد کـه بتوانیـم بگوییم ایـن دانشـجوی خارجی، 

محصـول دانشـگاه علـوم پزشـکی تهـران اسـت و اگـر بـه ایـن 

موردتوجـه نکنیـم پـس از مدتـی جـذب ایـن دانشـجویان را از 

دسـت خواهیـم داد. ضمـن این کـه به تدریـج بایـد ملاک هـای 

جـذب دانشـجویان خارجـی را روشـن تر کنیم.

نوشـتن  اهمیـت  بـر  از سـخنان خـود  دیگـر  بخشـی  در  وی 

صورت جلسـه بـرای ملاقـات خارجـی تأکیـد کـرد و در ادامه با 

اشـاره بـه حیطه اعتباربخشـی گفت: بهتر آن اسـت کـه در این 

حیطـه، معاونـت بین الملل ضمن ایفای نقـش دبیرخانه ای خود، 

از ورود مسـتقیم بـه حوزه هـا پرهیـز کنـد و در ایـن رابطـه بـه 

پیگیـری اقدامـات حوزه هـای مختلف بپـردازد.

رییـس دانشـگاه در ارتباط بـا رتبه بندی گفت: نبایـد رتبه بندی 

جداگانـه ای ایجـاد کنیـم. در این خصوص، منبـع اصلی معاونت 

بین الملـل برای جمـع آوری داده ها باید واحد آمار باشـد، چراکه 

ایـن واحـد تشـکیلاتی رسـمی بـرای ایـن کار دارد و از سـویی 

دیگـر، گـردآوری اطلاعـات از دانشـکده ها ممکـن اسـت باعـث 

تحـت تأثیـر قرار دادن درسـت نتیجه )bias( شـود.

دکتر جعفریان با اشـاره به دوره های کوتاه مدت گفت: در صورت 

بهتـر شـدن شـرایط می توانیم برای ایـن دوره ها نیز دانشـجوی 

خارجـی جذب کنیـم. همچنیـن بحث های مربوط بـه کنگره ها 

و فرصت هـای مطالعاتـی هنوز جای کار دارد.

 TUMS رییس دانشـگاه افزود: لازم است تا وضعیت گرنت های

برای دانشـجویان خارجی روشن تر شـود. همچنین دستورالعمل 

فرصت های مطالعاتی نیز باید به صورت واضحی مشـخص شـود.

وی خواسـتار تعییـن ضوابـط مشـخص بـرای چگونگـی تعامـل 

معاونـت بین الملـل بـا گروه هـا و دانشـکده ها در مـورد جـذب 

دانشـجوی خارجـی شـد و افزود: بایـد چارچوبـی در این زمینه 

وجـود داشـته باشـد تـا دانشـکده ها و گروه هـا نتیجـه و حاصل 

تلاش هـای خـود بـرای جـذب دانشـجویان خارجـی را بدانند.

رییـس دانشـگاه افـزود: معاونـت بین الملـل علاوه بـر وظایف 
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خـود، بایـد بـرای حمایـت از هـر برنامـه بین المللـی کـه در 

سـطح دانشـگاه انجام می شـود، طرح )Plan( مشخصی داشته 

باشـد و متناسـب بـا آن نیـروی انسـانی جـذب کنـد. در این 

میـان، در هـر دانشـکده ای بایـد یـک کارشـناس مسـلط بـه 

زبان انگلیسـی حضور داشـته باشـد تا پاسـخگوی دانشـجوی 

باشـد. خارجی 

وی بابیـان این که محصول تـلاش معاونت بین الملل از افتخارات 

دانشـگاه اسـت گفت: امیـدوارم که تلاش های ایـن معاونت را به 

نقطـه ثبـات مسـتقر آن برسـانیم و تأثیر جـدی آن را در داخل 

ببینیم. دانشگاه 

توضیح اینکه در این نشسـت حاضران به ارائه نقطه نظرات خود 

پرداختنـد و معاون بین الملل دانشـگاه در خصـوص دیدگاه های 

مطرح شـده، مطالبی ارائه کرد.

Á  جلسه هیئت رئیسه دانشگاه در بیهارستان
رازی برگزار 3د

پیگیری  بر  دکتر جعفریان  دانشگاه،  هیئت رئیسه  نشست  در 

فعالیت مستمر پروژه ساخت بیمارستان جدید و مراحل جذب 

اعتبارات آن تأکید کرد.

روز پنجشنبه 10 دی ماه 94 دکتر جعفریان رییس دانشگاه به 

همراه اعضای هیئت رئیسه متشکل از معاونان و مشاورین دانشگاه، 

در دفتر ریاست بیمارستان تشکیل جلسه دادند.

گزارش  بیمارستان  رییس  اسماعیلی  دکتر  ابتدای جلسه  در 

مبسوطی از قدمت 82 ساله و تعداد تخت فعال )69 تخت( و 

معرفی  به  و  داد  ارائه  درصد  میانگین 60  تخت  اشغال  ضریب 

بخش های مختلف بیمارستان پرداخت.

با معرفی فعالیت بخش های کلینیکی و پاراکلینیکی  همچنین 

و عملکرد برنامه های بیمارستان در سال 93-94 در محورهای 

ساختار و جایگاه علمی بیمارستان مطالبی را مطرح نمود.

دکتـر اسـماعیلی بـه بیـان فعالیت هـا و اقدامات صـورت گرفته 

در زمینـه آمـوزش بالینـی، دانشـجویان و دسـتیاران در رشـته 

مقاطـع مختلـف پرداخـت. همچنیـن اقدامـات صـورت گرفتـه 

در راسـتای توسـعه آمـوزش و توانمنـدی اعضـای هیئت علمی، 

ارتقـای کیفـی امکانات رفاهی و پشـتیبانی و آشـنایی فراگیران 

با محیط بیمارسـتان در بدو ورود، شناسـایی و تشویق فراگیران 

برجسـته، اعضـا هیئت علمـی به ویـژه رتبه هـای برتـر آزمـون از 

دیگـر نـکات مطرح شـده از سـوی ایشـان بود.

وی در ادامه به فعالیت های پژوهشی و تحقیقاتی بیمارستان رازی 

اشاره کرد و گفت: فعالیت های انجام شده در این مرکز شامل 

پروژه های تحقیقاتی در قالب پایان نامه ها و طرح ها و همچنین 
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مرکز  عملکرد  و  معتبر خارجی  در مجلات  مقالات چاپ شده 

بیماری های  تحقیقات  مرکز  و  بیمارستان  پژوهش های  توسعه 

تاولی اتوایمیون است.

رییـس بیمارسـتان در ادامـه از راه انـدازی واحـد ICU خبر داد 

و بـه فعالیت هـای بیمارسـتان در خصـوص کیفیـت خدمـات 

درمانی، مراقبتی و تشخیصی و آمار مراجعین و ظرفیت پذیرش 

بیمارسـتان باوجود تک تخصصی بودن در سـطح کشـور اشـاره 

کـرد. همچنیـن فعالیت هـای درمانگاه هـا و بخش ها بـا توجه به 

کمبـود فضا و قدمـت زیاد سـاختمانی و همچنین قدیمی بودن 

تجهیـزات و کمبـود کادر متخصص پوسـت از دیگر نکات مطرح 

شـده در این جلسـه بود.

سـپس در رابطه بـا فعالیت و نحوه اداره داروخانه بیمارسـتان با 

توجـه بـه اینکـه داروخانه بیمارسـتان بـه 13 آبان واگذار شـده 

اسـت، مطالبـی در خصوص وضعیـت تدوین فارماکوپـه دارویی 

بیمارسـتان و نحوه ارزیابی و میزان تبعیت پزشکان از فارماکوپه 

و 10 داروی پرمصرف و پرهزینه بیمارسـتان نکاتی مطرح شـد.

توضیـح اینکـه در پایان جلسـه، اعضای هیئت رئیسـه به بحث و 

تبادل نظـر در خصـوص نکات مطرح شـده پرداختند.

Á  برگزاری جلس ه هیئت رئیس ه دانشگاه به
میزبانی دانش کده داروسازی 

در جلسـه هیئت رئیسـه دانشـگاه در دانشـکده داروسـازی، بـر 

ضرورت پیگیری برنامه چهارسـاله دانشـکده و ارزیابی پیشرفت 

سـالانه آن تأکید شـد.

در جلسه هیئت رئیسه دانشگاه که صبح روز یکشنبه 20 دی 94 

اکبر فتوحی  ابتدا دکتر  برگزار شد، در  در دانشکده داروسازی 

مشاور رییس دانشگاه در حوزه آکادمیک، با اشاره به اهمیت تعامل 

هیئت رئیسه دانشگاه با حوزه های مختلف، در خصوص گزارش 

با  برنامه 4 ساله؛ گفت: در نشست های دوره ای  رئوس  سالیانه 

روسای واحدهای اصلی دانشگاه اعم از؛ معاونت ها، بیمارستان ها 

و دانشکده ها می توانیم پیشرفت برنامه ها را رصد کرده و عملکرد 

مدیریت ها را در اجرای برنامه های مصوب چهارساله ارزیابی کنیم.

Á  پای ش برنامه ه ای چهارس اله دانش کده
داروسازی

پس از آن، دکتر محمد شریف زاده رییس دانشکده داروسازی، 

این  برنامه های پیش روی  ارائه گزارش جامعی در خصوص  به 
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گروه  که 11  این  به  توجه  با  یادآور شد:  و  پرداخت  دانشکده 

آموزشی در این دانشکده فعال است، تعداد اعضای هیئت علمی 

دانشکده داروسازی تا پایان سال جاری به 74 تن خواهد رسید.

وی در ادامـه بـه بررسـی رونـد تغییر تعداد هیئت علمی دانشـکده 

داروسازی به تعداد، وضعیت جذب دانشجوی ورودی های سال های 

مختلف، وضعیت جذب دانشجوی داروسازی پردیس، بررسی روند 

تغییر مرتبه اساتید، برنامه های واحدهای حوزه پژوهش، فرهنگی، 

توسـعه مدیریـت و برنامه ریزی منابع پرداخـت و گفت: جهت دهی 

بخشـی از پایان نامه های تخصصی به سـمت پژوهش های کاربردی 

و تولیـد فرآورده های دانش بنیان را در دسـت اقدام داریم.

دکتـر شـریف زاده در ادامـه بـه رئـوس برنامه های دانشـکده در 

حوزه هـای آموزش، پژوهش، دانشـجویی و فرهنگـی، بین الملل 

و توسـعه مدیریـت و برنامه ریـزی منابـع پرداخت.

 در ادامـه معاونـان و مدیـران گروه هـای آموزشـی دانشـکده 

داروسـازی بـه بیـان نقطـه نظـرات، پیشـنهاد های و مشـکلات 

موجود در دانشکده پرداختند. سپس اعضای هیئت رئیسه ضمن 

توضیحاتـی در خصوص موارد مرتبط با حـوزه خود، راهکارهای 

پیشـنهادی برای مسـائل مطروحـه مطالبی را ارائـه کردند.

Á دانشکده داروسازی فعال و پرتحرک
سپس در جمع بندی نهایی جلسه، دکتر علی جعفریان رییس دانشگاه، 

ضمن تشکر از مشارکت همکاران در پیشبرد فعالیت های این دانشکده؛ 

گفت: دستاوردهای دانشکده داروسازی برای همگان مشهود است.

وی با اشـاره به این که دانشـکده داروسـازی در سـطح دانشـگاه 

نـام آور اسـت؛ تأکید کـرد: کمبودهـای فضای فیزیکـی و منابع 

انسـانی نشـان از فعالیت هـای زیـاد ایـن دانشـکده می دهـد که 

بایـد بـه آن نگاه ویژه ای داشـت.

دکتـر جعفریان افزود: از فرصت هـای مطالعاتی حمایت خواهیم 

کـرد و در این زمینـه کمبود نداریم.

در  دارویـی  مراقبت هـای  بخـش  بایـد  کـرد:  وی خاطرنشـان 

بیمارسـتان ها را همکاران داروسـاز جدی تلقـی کنند و مطمئن 

باشند دانشگاه از آن ها حمایت و چالش ها را مرتفع خواهد کرد.

)اقتصاد  موجود کشور  در شرایط  یادآور شد:  دانشگاه  رییس 

مقاومتی( باید در تمام واحدهای تابعه از امکانات، بهینه بهره برداری 

کنیم. امیدواریم در سال آینده خروجی بیشتری از برنامه ها را 

شاهد باشیم چرا که باوجود محدودیت ها، توانمندی های بالایی 

در مجموعه داریم. 


